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Milieuraad Kortemark 

Agenda 

Maandag 31 januari  2021- 19u30 

Digitaal  

1. AANWEZIGHEDEN EN SAMENSTELLING  Verslag: Gwendoline Vermeire 
 
 
  

  Aan 

wezig 

Veront 

schul 
digd 

Af 

wezig 
    Aan 

wezig 

Veront 

schul 
digd 

Af 

wezig 

Greet Van Staeyen Milieu ambtenaar  V  Eddy Coudron Gezinsbond    

Lynn Vermote schepen A   Franky Geleyn Kreketrekkers A   

Marc Vulsteke CD&V    Ofelie Callewaert Irie Vibes    

Franky Vanhoutte N-VA    Filip Verhaeghe Irie Vibes    

Danny Bocqué SPA-Content    Martine Lamsens Tuinhier    

Rita Tyvaert Eerlijk en Bezorgd    Claudine Vandenbulcke MMI Kortemark  V  

Jan Stoens Open VLD A   Kurt Cappelle Landelijke Gilde    

Jelle Quartier Natuurpunt  A   Joke Vandesteene KVLV A   

Trees Vulsteke Natuurpunt  A   Bart Van Haecke ABS    

Sofie Declercq Natuurpunt  A   Willy Ver Eecke onafhankelijk    

Nancy Vandecasteele Natuurpunt  A   Dirk Cuvelier onafhankelijk    

Robbe D’hulster Natuurpunt A   Agnes Vandenbroucke onafhankelijk A   

Karl Vanysacker NWG De Kerkuil A   Kris Bouttelgier Onafhankelijk A   

Patrick Moerman Kringloopkracht A   Dries Dewulf (vervanger MMI) A   

Patrick Vandermeersch 11.11.11    Gwendoline Vermeire (vervanger Greet) A   
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• + Bart Opstaele 

• + Tom Joye (extern boomdeskundige)  

• Afwezigheid Greet. 

• Samenstelling:  Voor Natuurpunt verwelkomen we Robbe D’Hulster  en Nancy Vandecasteele ter vervanging van Laurens Gyssels. 

Rita Tyvaert vervangt Gerard Baekeland voor Eerlijk en bezorgd.  (staat geagendeerd op het college van 07/01: moet dan nog op de website worden 

aangepast na goedkeuring) 

 

2. GOEDKEURING VORIG VERSLAG 
• Dateert van 10 maart 2020 

 

3. FINANCIEEL 

4. MILIEURAAD 
 

NATUUR  (BIODIVERSITEIT, ERGOED,  
 PADDENOVERZET  

Deze loopt dit jaar, zoals altijd.  Te volgen op facebook.  Vrijwilliger welkom. 

 NESTKASTEN: vleermuis, gierzwaluw, ijsvogel, natuurinclusief bouwen,… 

 BERMBEHEER 

 
De gemeente Kortemark maait volgens het bermbeheerplan: 
- gradaties van minder naar meer waardevol 
- er wordt naar gestreefd om de waardevolle / potentieel waardevolle zones te upgraden: gras maaien en opzuigen, om andere soorten kansen te geven 
- het al dan niet opzuigen hangt af van het beschikbaar budget voor maaien 
 
Evaluatie vanuit beheer: 

- opzuigen vraagt meer werk, dus budgettaire inspanning 
- meer schade aan machines door te hoge en harde planten  
- vraagt 3 maanden tijd om maaiwerk in te halen  
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- klachten van fietsers e.d. 
 
Evaluatie vanuit biodiversiteit: oproep aan milieuraad:  

- Inventarisatie van de effecten  
- Steekproefgewijze evaluatie van de meer en minder waardevolle zones 
- Prioriteitenstelling: met welke inspanningen bereiken we de beste resultaten? 

 
- De zones waar wordt opgezogen, zijn nu reeds bloemenrijker. 
- De zones waar gras blijft liggen, komt er meer gras en netels, en worden bijgevolg door landbouwers gesproeid. 
- Langs de fietspaden kan eventueel vroeg in het jaar (maart) een veiligheidszone gemaaid worden, dit levert extra bloemen op. 
- Sofie wil de draad weer opnemen om concreet te inventariseren. 
- Slib van bij gracht ruimen op de grasberm leggen doet de inspanningen om de bodem te verarmen en de bloemenrijkdom te vergroten teniet.   

Aanvulling vanuit de technische dienst: 
De gemeente heeft twee soorten baangrachten:  

• Baangrachten waar nog afvalwater in loopt (en dus voedingsrijp slib bevatten) deze worden periodiek geruimd door Fluvius, het slib wordt 
meegenomen. 

• Baangrachten waar geen afvalwater in loopt, deze grachten worden onderhouden door de gemeente, in principe verzekeren wij enkel de 
afvoer van het water. Dit slib bevat in principe weinig voeding, dit slib wordt op de grasberm gelegd.  

Het slib wordt in de meeste gevallen aan de zijde van de akker gelegd en niet in de berm tussen rijweg en gracht. 
 

- Sommige bermen worden afgeschraapt i.f.v. afwatering van de weg, maar de impact hiervan op de vegetatieve rijkdom is nog niet duidelijk.  Nadeel 
is wel dat auto’s hier dan eerder over rijden, waardoor planten geen kansen krijgen.  Schrapen is daarom best te beperken tot heel plaatselijke 
zones.  Verder te evalueren. 

- Het afstand houden bij het maaien tot de bomen wordt gerespecteerd, en hieromtent zijn er geen klachten. 
- Er wordt opgemerkt dat bij het maaien van het hoge gras heel wat ‘duikers’ kapot worden gereden o.a. langs de Staatsbaan.  

Aanvulling vanuit de technische dienst: 
Schadegevallen mogen steeds gemeld worden, wij kunnen hierop onze aannemer aanspreken. De grachten langs de Staatsbaan zijn echter wel in 

beheer van Agentschap Wegen en verkeer. 

 

 TRAGE WEGEN 

- Inventarisatiewerk 

- Specifieke cases:  

o Werkenplein - Zarrenstraat 

o Roeselarestraat 63 tot aan Zarrenbeek 

o Nieuwe loods Technische Dienst (hier wordt de aandacht gevestigd op de aanwezigheid van de zomertortel in de zone langs de spoorweg, 

schrale zones die interessant zijn voor bijen, de aanwezigheid van de muurhagedis – groenzones en schrale gronden zijn liefst te behouden) 
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o Trage weg tussen Roeselarestraat en Vlaestraat waar bordjes ‘privé’ gezet zijn?  Voorlopig geen verder nieuws. 

o Trage weg tussen Hazewind en Vuilpanstraat? Wat is de timing? 

 ADVIEZEN KAPVERGUNNINGEN 

 
In de voorbije 2 jaar slechts 2 omgevingsvergunningen voor het vellen van bomen: 

- Vladslostraat 5 : 11 bomen 
- MMI: 2 bomen 

In beide gevallen werd een verplichte heraanplant van eenzelfde aantal en soort bomen opgelegd als voorwaarde in de vergunning. 
 
Meldingen: 
-  Torhoutstraat 105: kappen van 2 welkomstlindes en rooien van 150m meidoornhaag: vergund i.k.v. aanleg fietspad + aanplant hagen en bomen i.k.v. deze 
werken voorzien 
-  verkaveling hoek Amersveldestraat - Jan Mioenstraat: rooien van een oude hoogstam appelboom → rooien vrijgesteld i.k.v. verkaveling 
 
Bomen begraafplaats Handzame: wordt heraanplant voorzien?  En begraafplaats Zarren? 
En spoorpark Handzame?  20-tal extra aanplant voorzien. 
Aanplant bomen Koekelarestraat i.k.v. fietspad?  Dit wordt voorzien. 
Omgevingsaanleg De Roende? Aandacht voor bijenvriendelijke aanleg en maaibeheer.  Voorbeeldfunctie vanuit de gemeente i.f.v. bewustwording.  Minder 
‘net’ is soms ‘net interessant’. 
Groenaanleg bij containerpark? 
 
Opnieuw adviezen vragen aan MR i.v.m. rooien van bomen: 

- Vast aanspreekpunt: Tom Joye 
- Korte termijnen 
- Zelf voorzet geven uit de dienst OMG (geen antwoord = akkoord) 

 
Heraanplant n.a.v. overtreding langs Calvebeek controleren op terrein 
 
Waar adviezen over KLE in agrarisch gebied gegeven worden, hoeft advies MR niet. 

 VOORSTEL AANPLANT BOMEN door werkgroep ‘bomen’ 
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• De fiches opgemaakt door de werkgroep worden nu gebruikt voornamelijk voor vervangingsaanplanten. 

• Iets anders: maar er wel mee verwant: 

Kortemark heeft ingetekend op het PDPO-project ‘bomenplan’ van het Regionaal Landschap 

De startvergadering ging door op 27 januari 2022.  De inventarisatie start in mei 2022.   

Dit project houdt het volgende in: 

1. De opmaak van een beheerplan voor het actuele publieke bomenbestand (bomen buiten bosverband) 

a. De inventarisatie van het actuele publieke bomenbestand (soorten) 

b. Het koppelen van beheersfiches aan dit bomenbestand 

2. De identificatie van nog onbenutte mogelijkheden tot nieuwe beplantingen op openbaar domein onder de vorm van een ‘kansenkaart’ voor 

beplantingen, en suggestie van welke bomen zijn aangewezen (ook rekening houdend met o.a. oriëntatie t.o.v. landbouwakkers) 

3. De milieuraad zal in de inventarisatie, het beheersplan en de kansenkaart geconsulteerd worden. 

4. Kortemark krijgt in dit kader 50 extra bomen van RLW. 

5. De organisatie van een actie ‘klimaatbomen’ richting private tuiniers.  (doel : het bewegen van private tuiniers tot aanplantingen in eigen tuin 

middels communicatie en 2 info-avonden per gemeenten ) 

6. De organisatie van lokale communicatie rond ‘bomen in weiden’ richting landbouwers  

Binnen het project worden ook volgende doelen gesteld overkoepelend voor alle 12 deelnemende gemeenten.  

1. De aanplanting van 1000 nieuwe hoogstambomen op het openbaar terrein van de deelnemende gemeenten  

2. De aanplanting van 1000 nieuwe bomen in private tuinen als onderdeel van de actie ‘klimaatbomen 

7. De aanplanting van 500 bomen in uitvoering van actie rond ‘bomen in weiden’ -> landbouwers zouden zeer recent een brief moeten ontvangen 

hebben om een gratis weideboom te bestellen in de actie airkoe 
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 PLANTDAG EDEWALLE 15 januari 2022 

 

ANB i.s.m. Gemeente Kortemark 
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 bos  Te 

scheren 

haag 

bosrand Zone 

luchtlijn 

totaal  

Europese 

vogelkers 

   75 25 100  

zomereik 1400 200    2000  

Zwarte els  3450      
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Zachte berk 300       

Grauwe els  300      

Es  100      

Poten knotwilg 

/knotpopulier 

   22   Voor 

knotbomen! 

ratelpopulier 300       

boskers  200      

sleedoorn    500 75   

hondsroos    25 5   

gaspeldoorn     25   

meidoorn   200 25    

hazelaar    200    

Gelderse roos    100 25   

veldolm   150     

Fladderiep 300 50      

hulst   50     

mispel   10 10 5   

haagbeuk 1000  200     

Amandelwilg 

salix triandra 

    75   

Katwilg salix 

vimimalis 

    100   
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Geoorde wilg 

salix aurita 

    100   

 

 GROENSCHERMEN en OPVOLGEN VERPLICHTE (HER)AANPLANTINGEN 

 

Inventarisatiewerk verricht m.b.t. de opgelegde vergunningsvoorwaarden van de laatste 5 jaar en nazicht van de naleving ervan op het terrein.   

In ruim de helft van de gevallen werden de voorwaarden niet nageleefd. 

December 2020 structurele opvolging afgesproken met handhavingsambtenaar, maar dit bleek in de praktijk niet haalbaar. 

Gewijzigde aanpak vanaf 10 januari 2022:  

De betrokken mensen worden in eerste instantie telefonisch gecontacteerd en op gewezen dat aan de vergunningsvoorwaarden (nog) niet is voldaan.   

We houden een overzicht bij per dossier van welke afspraken daarbij werden gemaakt of welke actie werd ondernomen: 

Werd een kopie van de vergunning en bijhorend plan nogmaals bezorgd als geheugensteuntje, werd een concrete timing afgesproken m.b.t. groenaanplant, 

etc. 

Zo kan dit verder systematisch worden opgevolgd. 

We kiezen m.a.w. uitdrukkelijk voor een opvolging o.b.v. de constructieve aanpak en de ‘dialoog’. 

In de gevallen waar we ondervinden dat er géén goodwill is om de vergunningsvoorwaarden na te leven, wordt de formele handhaving ingezet: opstellen PV 

en duidelijke afspraken met korte termijnen, om te verhinderen dat de ‘die hards’ er van af komen door verjaring. 

 

 TALPE’S PUTTEN 

 

Een masterplan wordt opgemaakt door Nature Studio voor Talpe’s putten 

Een natuurbeheersplan wordt opgemaakt door Greenspot voor Krekemeersen en Talpe’s putten 

Een toelichting rond de stand van zaken en de voorgestelde concepten (‘Conservenglorie’),  wordt gegeven door Bart Opstaele van Greenspot. 

De leden van de milieuraad stellen vragen m.b.t. 
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- Het oppompen van water door landbouwers (een alternatieve ontsluiting voor de huidige wordt onderzocht) 

- De meerwaarde van begrazing door dieren i.f.v. ecologisch beheer 

- De eventuele aanplant van nieuwe bomen ter vervanging van de wilgen en populieren die in slechte toestand verkeren, en op de plaats waar de 

loods van de technische dienst zal verdwijnen 

- Het ontdubbelen van fiets- en wandelpad, en de negatieve impact van brede landbouwvoertuigen en -machines op de berm 

- Een wand en nestmogelijkheden voor ijsvogels, maar enkel indien dit zinvol is, en nadat een kans op ‘natuurlijke ontwikkeling’ is geboden 

Verkenningsnota wordt zo snel mogelijk ingediend. 

Rond de zomer zou het ontwerp in publieke consultatie gaan.  Er zou in dit kader een wandeling door het gebied worden georganiseerd. 

 

 PASTORIETUIN  

 

Hier wordt jammer genoeg veel bijensterfte gemeld, maar het blijft positief dat daar een bijenkast kan gezet worden en er ecologisch beheer wordt. 

 

 OPENBAAR GROEN: Krekemeersen, Vrouw Hillewal, Weretha tuin, Spoorpark Handzame,  straatgroen 

 

 EXOTENBEHEER/BESTRIJDING 

 

 KORTEMARK BIJENVRIENDELIJK: een nieuwe poging tot startvergadering in te plannen met Greet ergens vanaf maart  

 

Er wordt een doodle verstuurd voor een maandag in maart. 

Oproep eventueel nog eens herhalen in geval mensen nog willen aansluiten? 

 

MILIEU  (GELUID, REUK, VERVUILING, AFVAL, ZWERFVUIL…) 
 

 KLACHTEN 



 

11 

 LAAG FREQUENTE BROMTOON 

Milieu-inspectie heeft op 22 november hun verschillende metingen en meetpogingen toegelicht. 

Er is vastgesteld dat: 

- Er bij 1 klager laagfrequent geluid te meten is. En dat het geluidsdagboek van de 2e klager overeenkomt met de metingen van in de woning van de 1e 
klager. (hoewel die op 5km van elkaar wonen) 

- Het bedrijf De Ster laagfrequent geluid uitstoot. 
- Er kon geen verband gelegd worden tussen de hoeveelheden laagfrequent geluid gemeten bij de klager en de intensiteit van de productie bij De 

Ster. 
- Er werd gezegd dat zelfs al kan er een verband gelegd worden, maatregelen moeilijk zijn omdat er geen wetgeving is.  Milieu-inspectie baseert zich 

op Nederlandse normen om een inschatting te maken van de hinderlijkheid aangezien Vlaanderen geen normen heeft voor laagfrequent geluid.  PV 
uitschrijven kan dus niet. 
 

Voorlopig kan milieu-inspectie niet meer doen.  1 klager was wel tevreden dat zijn vaststellingen meetbaar waren en hij gaf aan dat hij wel al minder hinder 

ervaarde.  Een andere klager laat weten dat sinds dat er vlak bij hem een loods gebouwd is, hij ook geen klachten meer had. 

 

 SILVAMO: de jaarlijkse analyses in opdracht van de gemeente werden uitgevoerd op 16 november.  De meestresultaten liggen in lijn (of lager) dan 

voorgaande jaren.  Enkel de parameter zink in peilput 4 moet in de gaten gehouden worden.  Silvamo zal dit extra opvolgen, maar geeft aan dat 

aangezien de zink enkel in peilput 4 iets hoger is, het probleem plaatselijk is. 

 

De omgevingsvergunningsaanvraag (incl. project-MER) voor het verder exploiteren van de stortplaats werd ingediend bij de deputatie.   

Het openbaar onderzoek is lopende.  Een infovergadering wordt gehouden via Teams op 3 februari  om 19u30. 

 

 ZWERFVUIL: de lenteschoonmaak met bedankingsmoment staat gepland op 19 maart 

 

 CONTAINERPARK 
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KLIMAAT  (CO2 UITSTOOT + KLIMAATROBUUSTHEID) 
 

 BURGEMEESTERSCONVENANT  / GEMEENTELIJK  KLIMAATPLAN 

 

Op 4 oktober 2021 ondertekende de gemeente Kortemark het Lokaal Energie- en Klimaatplan. 

1. Laten we een boom opzetten  

-  Eén boom extra per Vlaming tegen 2030 (geboortebos Edewalle, openbare werken, particulieren ikv Reg. Landschap) 

-  1/2de meter extra haag of geveltuinbeplanting per Vlaming tegen 2030 (openbare werken, particulieren ikv Reg. Landschap) 

-  Eén extra natuurgroenperk van  10 m² per 1000 inwoners tegen 2030 (De Groten Hof, reconversie site Bruynooghe) 

2. Verrijk je wijk  
-  collectief project hernieuwbare energie (warmtenet soc. woonproject Zarren?) 

3. Elke buurt deelt en is duurzaam bereikbaar  

-  Per 1.000 inwoners 1 “toegangspunt” voor een (koolstofvrij) deelsysteem tegen 2030 (station van Kortemark is geselecteerd als Hoppinpunt i.k.v. 

vervoersregio Westhoek: deelfietsen en deelwagens) 

-  1 m nieuw of structureel opgewaardeerd fietspad extra per inwoner vanaf 2021 t.e.m. 2030 (Hoogledestraat, Torhoutstraat, Koekelarestraat, Steenstraat) 

4. Water het nieuwe goud 

-  In kader van twee rioleringsproject waarbij het ingezamelde regenwater wordt geloosd op de Handzamevaart worden bufferbekkens aangelegd 

(Sneppestraat-Handzamestraat en Torhoutstraat).  De bufferbekkens zorgen voor een vertraagde lozing van het regenwater op de waterloop om de kans op 

overstroming stroomafwaarts de verminderen.  

-  In vergunningenbeleid aandacht voor beperken van verharding 

 WINDMOLENS 

 

Reeds 3 vergund: 

Bij Wim Ampe, Luc Vanoverberghe, Bart Vanacker 
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Er is wel beperkte geluidshinder (het geluidsniveau is heel beperkt, maar het verschil tussen ‘stil’ en ‘niet meer stil’ is wel duidelijk merkbaar). 

Vogelslachtoffers zijn er voorlopig niet te melden. 

 

5. ACTIVITEITEN 

 Behaag je tuin: actie is afgelopen maar wordt volgend jaar herhaald.  Dit is een groepsaankoop georganiseerd samen met het Regionaal Landschap. 

Langs deze weg kan je groen (hagen, bomen, fruitbomen, klimplanten , vogelbosjes, …) aankopen via een groepsaankoop.  Dit zowel voor de inkleding 

van je tuin als van je landbouwbedrijf. Het aanbod is samengesteld door het Regionaal Landschap en aangepast aan de grondsoort. 

 

 PUTTEN VOL PIT 

 

Normaalgezien gaat dit door op 1 mei 2022. 

 

6. VARIA EN VRAGEN 
 

- 2 slordige zones langs Krekedalfietspad (t.h.v. Aarsdamstraat en overweg): eigendom van wie? Kunnen deze onthard en aangeplant worden?  Kwam 

in eerder verslag al aan bod.  Dit komt aan bod i.k.v. werking Regionaal Landschap. 

- Oproep naar de gemeentelijke om natuurinclusiever te gaan bouwen vb. integratie van nestmogelijkheden voor vleermuizen in het ontwerp.  

Eventueel de ervaring van Robbe eens opnemen als artikel in De Krekelaar?  Robbe formuleert suggesties om mee te nemen in het ontwerp voor de 

nieuwe loods. 

 

7. VOLGENDE MILIEURAAD  
 

Deze zal doorgaan op 9 mei 2022, hopelijk een fysieke bijeenkomst. 

Eventueel te combineren met bezoek aan de pastorietuin.  Vergadering daar laten doorgaan? 


